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Dňa 29.10.2022 sa 
konali komunálne 
voľby, kde sme si volili 
starostu a poslancov 
našej obce. Rozho-
dovali sme o tom, kto 
bude viesť našu obec, 
kto bude starosta  

a kto poslanci. Kandidátov bolo niekoľko, 
bolo z čoho vyberať, aj keď historicky bol  
o tieto mandáty najmenší záujem. 

Možno je to spôsobené dobou, v akej 
žijeme, na každom kroku počúvame iba 
politiku, jedna kríza strieda druhú, ceny ne-
kontrolovateľne rastú, ľudia sú sklamaní zo 
všetkého, čo sa deje, strácame ekonomickú 
stabilitu, čo vedie k nervozite, apatii, ne-
dôvere. Preto ísť s kožou na trh je odvaha. 
Tieto funkcie nie sú vďačné, ste vystavení 
tlaku a požiadavkám nielen obyvateľov, 
ale aj vlády. Ste medzi dvomi mlynskými 
kameňmi, preto si nesmierne vážim kaž-
dého kandidáta na starostu a poslanca, že 
i napriek týmto spoločensky a ekonomicky 
ťažkým časom, boli ochotní obetovať svoje 
súkromie a rodinu pre obec.

Zároveň patrí veľká vďaka aj všetkým, 
čo prišli voliť a boli ochotní čakať niekedy 
aj cez hodinu, aby mohli vhodiť svoj hlas. 
Všetko to bolo spôsobené spojením komu-
nálnych volieb so župnými, nakoľko sme si 
volili aj poslancov a župana do Trnavského 
samosprávneho kraja. Bolo to po prvýkrát 
a nikto nevedel, čo to prinesie. Preto obdi-
vujem všetkých za trpezlivosť a majú môj 
rešpekt. 
Z uvedeného sme sa poučili a nabudúce 

pri každých voľbách pripravíme aspoň štyri 
zásteny, a tak budú môcť v každej komisii 
voliť naraz štyria voliči.  

V neposlednom rade patrí poďakovanie aj 
predsedom a členom v komisiách, že zvlád-
li voľby. Dôstojne a slušne usmerňovali voli-
čov, nepripustili žiadny problém a odborne 
riešili všetko, vrátane sčítania hlasov. 
Nebola by Šoporňa Šoporňou, keby sa aj 

niečo neudialo. Neviem, či je to zlobou, zá-
visťou alebo iba snahou ublížiť, ale vymy-
slené udanie, že sa zvážajú ľudia, sa stalo 
akýmsi folklórom. Opakuje sa to vždy, keď 
kandiduje niekto z „nemenovanej“ rodiny. 
Aj takéto a rôzne iné zákernosti sú súčasťou 
volebného boja a ešte raz ďakujem komi-
siám za profesionálny prístup a perfektné 
zvládnutie celého priebehu volieb. 

Výsledky volieb priniesli, že na starostu 
ste mi opätovne dali dôveru. Je to pre mňa 
veľká česť a veľmi si to vážim. Prijímam to 
s nesmiernou pokorou. Ďakujem za každý 
hlas, čo ma zaväzuje k veľkej zodpovednos-

ti, aby som Vás nesklamal, aby som neskla-
mal Šoporňu. Naďalej chcem pokračovať  
v začatej práci, v budovaní a zveľaďova-
ní našej obce. Zostať sám sebou, pri zemi  
a v pokore je pre mňa najdôležitejšie. Ďa-
kujem za podporu a pochopenie rodičom, 
manželke a deťom, lebo bez ich pomoci  
a porozumenia by to nešlo. 
Zároveň sme si zvolili aj poslancov, ktorým 

prajem rozumné rozhodovanie v prospech 
obce a odchádzajúcim poslancom ďakujem 
za všetku prácu a obetavosť pre Šoporňu. 
V župných voľbách sme neuspeli. Nie je 

žiadnym tajomstvom, že náš okres je zmie-
šané územie, kde sú Slováci v menšine.  
Aj účasť slovenského voliča je oveľa nižšia 
a keď sa k tomu pridá ešte aj nejednot-
nosť, tak nemôžeme byť ani prekvapení 
z výsledkov. Nič sa teda nemení, bude 
veľmi ťažké niečo v severnej časti nášho 
okresu dosiahnuť. Našej obce sa týka  
v župe najmä cesta Nitrianska, Seredská  
a Šalská, most Jarčie, zdravotníctvo, kultúra 
a cyklotrasy. Za toto všetko budem bojovať.

Milé dámy, vážení páni, priatelia,  
Šoporňania

Dovoľte mi ešte obhliadnuť sa za voľbami  
a vzhľadom na to, že som nemal možnosť 
veľa vecí vysvetliť, tak sa patrí vždy na za-
čiatku povedať fakty a mať, ako sa hovorí, 
čistý stôl.

Nalejme si čistého vína.
V kampani sa ukázalo, kto sa s kým spojil, 

aké spoločné partie sa vytvorili a niekde sa 
aj potvrdila stará pravda, že ak chceš vyhrať 
voľby, tak sa spoj aj s čertom. Právo kandi-
dovať má každý, avšak mal by mať aj mo-
rálne vlastnosti a vrodenú slušnosť, nie fa-
lošnosť a pretvárku, ktorá bola na dennom 
poriadku. Aj tieto skúsenosti ma posilnili  
a veľmi som sa z toho poučil. I napriek tomu 
budem starostom všetkých obyvateľov Šo-
porne, avšak budem opatrný a obozretný. 

Päť minút pred moratóriom vyvrcholila 
špinavá kampaň zverejnením vecí, ktoré sa 
patrí a chcem ozrejmiť, samozrejme v rámci 
maximálnej slušnosti.

Funkcia starostu vyžaduje veľa, ste k dis-
pozícii občanom kedykoľvek, ste väčšinou 
prvý človek, na ktorého sa ľudia s akým-
koľvek problémom obrátia. Samozrejme  
z toho vyplývajú aj veci, na ktoré sa musíte 
pripraviť, napríklad menšie súkromie, ale aj 
väčšia miera tolerancie. Skrátka,  máte po-
chvalné, ale aj kritické komentáre a rôzne ata-
ky. Prepierajú vás na verejnosti, rozoberajú. 

To všetko je v poriadku, tak to má byť, 
pokiaľ to nie je so snahou zámerne ublížiť,  
s cieľom osobného prospechu. Preto mu-
sím povedať pár základných faktov.
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Keď som po prvýkrát pred 8 rokmi dostal 
od vás dôveru, vlastnil som dom a mal som 
úver vo výške 130 tisíc eur. Na začiatku tohto 
roku som mal stále úver vo výške 80 000 eur. 
Manželka podniká, ja mám starostovský plat 
a aj výsluhový dôchodok. 

Nikdy som sa netajil, že som kúpil poze-
mok z dôvodu, že mám svoje koníčky a akosi 
vekom máte záujem aj o záhradu. Pozemok 
sme kúpili za hotovosť z úspor.

Za posledných 8 rokov som si nekúpil žiad-
ny byt v Seredi či v Šoporni, nepostavil cha-
tu, nekúpil auto alebo elektromobil, nezbavil 
som sa majetku prepisom na deti či príbuz-
ných, ani nemám vyplatené úvery ako iní po 
prvom roku starostovania. Neholdujem dro-
gám, ani alkoholu, nefajčím. 

Bol som vychovaný slušne a tak sa aj sna-
žím robiť. Priznávam, že ako mnohí, aj ja som 
v mladosti niečo povyvádzal, avšak som sa 
z toho poučil a v dospelosti vediem slušný 
rodinný život, za čo vďačím rodičom.
Všetko, čo som získal, mám mojou poctivou 

prácou a prácou mojej manželky. Nie som 
„povolaním syn“, že by ma živili rodičia, ale-
bo si užívam ich majetok.

Dnes staviam dom. Založil som svoju ne-
hnuteľnosť, mám úver 300 000 €. Po dokon-
čení predám terajší dom, vyplatím značnú 
časť úveru a život ide ďalej. Takto nejako si 
predstavujeme s manželkou budúcnosť. 
Toto je realita a považoval som za potrebné 
verejne vysvetliť nepravdy aktivistov o mo-
jom majetku, o mojej osobe. 

Vnímal som aj predvolebnú kritiku prác  
a aktivít úradu od rôznych kandidátov. Táto 
kritika bola na súkromnej, internetovej FB 
stránke, ktorá nemá s obcou a úradom nič 

spoločné. Je to súkromná stránka, ktorú za-
strešila určitá partia kandidátov a zneužila 
na nekalú kampaň plnú klamstiev, za ktoré 
sa doposiaľ ani nikto neospravedlnil (to som 
ani nečakal), ale ani v diskusii sa nesnažil za-
staviť, že to prehnali. Jednostranný úmysel 
potvrdzujú aj fakty, že oponenti a ich ne-
súhlasné komentáre boli vymazávané. 
Kritika kandidátov poukazovala na nezmy-

selnosť realizácie multifunkčnej ľadovej 
plochy, respektíve prác na cintoríne s pou-
kazom na nárast cien a energií, dokonca aj 
tých, ktorí za to zahlasovali.
Uvedené vnímam iba ako účelovosť, neve-

domosť, resp. nerozumnosť kritikov, nakoľko 
kto by nechcel miliónovú halu iba za 30 per-
cent? Odpovedzte si sami. A ak nebude na 
energie, nevadí, bude to len hala. U mňa to 
bolo jednoznačné. 
A dlažba pred domom smútku a v cintoríne. 

Odkaz na firmu, čo to spraví o 30 tisíc lacnej-
šie. Na tomto bola postavená kampaň. Výsle-
dok je však iný, oslovili sme firmu a ponuka 
od tejto firmy rovnaká, za akú sme to realizo-
vali. Taká je realita.
Verím však,  že sa veci zmenia, nebudeme 

variť iba z vody, alebo snažiť sa riadiť obec 
cez súkromnú stránku na sociálnej sieti. Tak-
to to nefunguje, to je také Matovičovské. Prá-
vo písať máme, kde chceme, ale ak chceme 
odpovede, treba riešiť žiadosti cez oficiálne 
zdroje. Vyzývať úrad na súkromnej stránke 
na odpovede je účelové na jednostranné 
spopularizovanie, nie na hľadanie riešenia.
Napríklad jedna vec je niečo zorganizovať, 

druhá, čo to stojí. Takto skončilo aj čistenie 
Starého Váhu. Ďakovanie, ako sme to zvládli 
a takmer zadarmo. Avšak obec zaplatila tony 

odpadu, robotníkov, firmy, materiál, stroje. 
Účet – 8 000 €. Áno, bola to potrebná vec, ale 
treba povedať pravdu.

Priatelia, zvládli sme pandémiu, zvládli sme 
dopady vojny a držím palce všetkým, aby 
sme zvládli aj turbulentné obdobie nárastu 
cien a energií. Pokiaľ budeme držať spolu, 
tak zvládneme všetko. V ťažkých časoch uka-
zujeme svoju veľkosť a ľudskú stránku.
Poznám Šoporňu, poznám Šoporňanov  

a viem, že máme väčšinu rozumných a skú-
sených obyvateľov, preto sa o budúcnosť Šo-
porne nebojím. Držme si palce na ďalšie štyri 
roky, ešte raz ďakujem za dôveru a budem sa 
snažiť maximálne naplniť volebný program  
k spokojnosti obyvateľov.

Milí obyvatelia, Šoporňania, priatelia

Koniec roka je čas sviatočný, prežívame 
najkrajšie sviatky roka. Počas Vianoc akoby 
podvedome viac vnímame láskavosť, po-
tešenie, spolupatričnosť. Cítime vzájomnú 
náklonnosť svojich najbližších, no hlavne 
cítime vôňu domova. Veď Vianoce sú predo-
všetkým sviatkami rodiny a domova. 
Prajem všetkým, aby sa poschádzali pri 

prestretom stole, vyzdobenom stromčeku, 
pod ktorým budú menšie či väčšie prekva-
penia darované z lásky, darované od „Ježiška“. 

Prajem Vám príjemné prežitie vianočných 
sviatkov, veľa lásky, porozumenia a spokoj-
nosti. Prežite ich v zdraví, v šťastí, v kruhu ro-
diny a do roku 2023 Vám prajem čo najviac 
splnených prianí a úspešných dní.  

          Mgr. Adrián Macho, starosta obce

Keď som bol ešte žiakom na základnej škole, čo je už teda dávno, 
bývali zimy a letá aj u nás v nížinách odlišné od súčasných. Je to skú-
senosť, ktorú potvrdia všetci moji rovesníci a aj o niečo mladší.  Boli 
normálne štyri ročné obdobia so svojimi charakteristickými prvkami. 
V zime platilo, že Martin prišiel na bielom koni, čo znamená, že  už 
poletoval sneh. A cestou do školy sme išli pozdĺž potoka, ktorý bol 
nižšie pod cestou a hádzali sme kamene na ľad, či už vydrží, lebo 
sme sa tešili na hokej. Keď bol dosť pevný, dali sme si na bagandže 
kvinťáky) korčule, ktoré mali sťahovacie svorky a  kľúčom sa pripev-
ňovali na pevnú obuv).  Neraz sme si museli odhŕňať z ľadu sneh, čo 
sa nám doma na dvore veľmi nechcelo, ale tu to išlo hneď preč. To 
boli naše zimné popoludnia a náš detský adrenalín tu nadobúdal vy-
soké hodnoty. Neviem, či to takto zažil aj náš slávny Jacovský rodák 
Miro Šatan, ale asi nie. Neskôr sa už robilo klzisko na školskom ihrisku  
a kvinťáky išli do múzea. Aj na školské klzisko bolo treba poriadny 
mráz.  Sánkovačka bola u nás skromnejšia. Nie pre nedostatok sne-
hu, ale pre nedostatok kopcov, podobne, ako v Šoporni. Ale aj to sa 
trochu dalo. Spotení od športu a uzimení sme sa pri skorom zimnom 
zotmievaní pobrali do príjemného tepla domova. V kuchyni teplo 
vyrábal šporhelt (sporák na drevo a uhlie) a v izbe piliňáky (kachle 

na utlačené piliny). Tie boli také výkonné, že teplo z nich sálalo aj 
do ostatných miestností nášho  nového domu.  Ale to nebolo jediné 
teplo domova. Ešte bolo aj to teplo pre dušu. Rodinná pohoda v du-
chu viery a  zdravého rozumu.

Dnes už tu na juhu nepoznáme také zimy, ba ani také výrazné šty-
ri ročné obdobia. Skôr len dve. Horúce letá a vlhké surové zimy. Jar  
a jeseň sú krátke. Alebo, ako sa to postupne  viackrát prejavilo, obdo-
bie sucha a obdobie dažďov. To, čo máme teraz, je to obdobie daž-
ďov, vlhká zima, nepríjemná, deprimujúca.  Jej chlad je iný, než ten 
so snehom a mrazom. Bez toho, aby sme počuli krik šantiacich deti 
pri zimných radovánkach, z  neho rýchlo unikáme do tepla domova, 
s obavou, že zasa bude drahšie . Ale hlavne že je. Zatiaľ. Lebo niekde 
aj nie je .  Napríklad v mnohých oblastiach vojnou zničenej Ukraji-
ny, kde Ruský prezident Putin ničí obyvateľom infraštruktúru, aby 
im nefungovali energetické zdroje a nemali svetlo a teplo, nemajú 
si na čom variť a zohrievať sa a mnohí nemajú kde bývať. Hynú na 
uliciach, v obchodoch, v nemocniciach, kde ich zasahujú riadenými 
raketami, hoci sú to len civilní obyvatelia. Je to kruté. Taká je vojna. 
Pápež František nazval vojnu šialenstvom. A výstižný názov dala vojne 
aj staršia Brnenská kapela Synkopy 61, keď spieva: „ Napsal si někdo na 
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starej kúl, prostinkej nápis: Válka je vúl!“  Pripraviť človeka o teplo, nechať 
ho  v chlade, to bol aj jeden zo spôsobov mučenia nevinných v komuni-
stických žalároch, aby človeka zlomili a donútili priznať sa aj k tomu, čo 
neurobil.

Je potrebné iné teplo, než je len to kalorické, to, ktoré sa dotýka ľudské-
ho srdca. Milosrdná láska. Podobne však existuje aj iný chlad, než je len 
ten fyzický. A on môže aj ten najlepšie zariadený a vykurovaný  byt urobiť 
miestom chladným a neznesiteľným. Je to vtedy, keď ochladnú vzťahy 
medzi ľuďmi, ktorí žijú v jednej rodine, v jednej dedine, v jednej spo-
ločnosti, v jednom svete. Je to začiatok napätia a niekedy aj vojnového  
napätia. Strata vzťahov, čiže egoizmus, kde človek nemá záujem chápať  
a mať rád druhého, keď nemá dobrý hodnotový systém ako o ňom hovorí 
Kniha kníh: Láska, radosť, pokoj, zhovievavosť, dobrota, láskavosť, verno-
sť, miernosť a zdržanlivosť. Lebo to je  skutočné teplo domova i všetkých 
medziľudských vzťahov. A nielen medziľudských. A aké ešte môžu byť? 
Nie, nemám na mysli domácich zvieracích miláčikov. Myslím na vzťah 
osôb. Vieme, že medziľudské vzťahy sa, žiaľ, často nedaria. Chýba im sila. 
A každá energia potrebuje zdroj. Nestačí len zasunúť zástrčku do zásuvky.  
V tej zásuvke ten prúd musí byť. Aj ľudská láska  potrebuje zdroj , aby 
bola, aby sa nielen zachovala, ale aj mocnela. Je potrebné pripojiť sa 
k nemu. My kresťania presne vieme, kto je týmto zdrojom. A tušia to 
aj tí, ktorí majú iba prirodzenú vieru. Ba dokonca aj tí, čo nemajú žia-
dnu a tvrdia, že sú ateisti. A to fakt? Aj ateista? Áno. Hĺbka ľudského 
srdca má zaujímavé zákutia. Niekedy príde chvíľa, keď sa tam človek 
zadíva. Napríklad, zaujala ma jedna skladba rockovej  kapely Olym-
pic, ktorá desaťročia dominovala na českej hudobnej scéne. Pieseň 

sa volá Rocková modlitba, Pane múj  a je na You Tube. Má zaujíma-
vé slová, ktoré spieva Petr Janda a znejú ako výpoveď. (Či spoveď?)  
Aspoň časť textu: „ Na konte v bance nula, v kapse na pár pív, někdy víc, 
někdy míň, jak vzpomínam.   Holka se přivinula,  na kterou jsem kýv, ně-
kdy jo, někdy ne, jak vzpomínam.  Proč pravdu neříci, ač nejsem věřící, 
uchýlil jsem se k modlitbám.  Pane múj, démonu, chráň mě zlých, Pane 
múj, je chci smejt hřích.  Kořalky rúzných kvalít do hlavy jsem lil, někdy 
víc, někdy míň, jak vzpomínam....... Budoucnost nejistá, ikdyž ateista,  
uchýlil jsem se k modlitbám.  Pane múj, démonu......“

Je potrebné sa  pripojiť k tomu, kto dáva ľudstvu, a teda aj každé-
mu osobne jeho genézu, jeho pôvod. Je podstatné mať  dobrý vzťah 
medzi človekom a Bohom. Dalo by sa povedať, že človek sa usiluje  
o takú lásku, aký je zdroj, z ktorého čerpá, ktorému verí.  Veľmi často 
je tou normou života  človek sám sebe a pokračuje v prvotnej chybe,  
v dedičnom hriechu, keď sa rozhodol, že on sám sebe bude bohom. 
Aj keď navonok bude mať na sebe nálepku najkrajšieho náboženstva. 
Ale to, v čom bude rásť, je iba Babylonská veža. Jej osud je spečate-
ný. Byť napojený na pravú lásku, ktorá dáva pokoj ľuďom dobrej vôle,  
o tom sú Vianoce. Boh urobil božský krok k človeku svojím vtelením  
a narodením v Betleheme. A akého Ježiša vo Vianociach prijmeme a za-
chováme vo svojom srdci, také bude aj teplo domova v našom dome,  
v našom svete aj vo večnosti. Lebo láska sa nám narodila.

Požehnané Vianoce, plné pravého Svetla a tepla  
praje Šoporňanom   Libor Škriputa, farár.

VOĽBY DO ORGÁNOV  
SAMOSPRÁVY OBCÍ 2022
Vo voľbách do orgánov samosprávy obcí 2022 mala obec Šoporňa 

41,53 % účasť.

Za starostu obce bol zvolený:
Mgr. Adrián Macho s počtom platných hlasov:  1049

Ostatní kandidáti na starostu obce:
Mgr. Kamil Šmátrala s počtom platných hlasov:    373
Ing. Alexandra Vlčková s počtom platných hlasov:     55

Kandidáti, ktorí boli zvolení za poslancov 
do obecného zastupiteľstva:

meno a priezvisko, počet platných hlasov:
Miroslav Kovaľ       663
Dana Huláková, PaedDr.      657
Marián Petráš       639
Monika Práznovská, PhDr., PhD.     616
Kamil Šmátrala, Mgr.      610
Katarína Plocháňová      543
Štefan Póša, Ing.       514
Marek Gála       512
Stanislav Novosád, Mgr.      506
Jana Pašková       506
Stanislav Rosypal, Mgr.      478

Náhradníci – kandidáti, ktorí neboli zvolení za poslancov 
do obecného zastupiteľstva:

meno a priezvisko, počet platných hlasov:
Marián Juríček, Mgr.    462
Marián Ferenc, Ing.     440
Roman Ščípa, DiS.     400
Branislav Benko , Ing.    387
Ľubica Ujváryová, Mgr.    374
Lucia Vrablecová     369
Andrej Gála, Bc.     364
Jozef Nahácky , Ing. PhD.    346
Lenka Zaťková     252
Alexandra Vlčková, Ing.    196
Dana Gajdošíková     174
Anna Gálová     127

Touto cestou Vám chceme všetkým, ktorí ste si splnili svoju ob-
čiansku povinnosť, poďakovať, že ste prišli k volebným urnám a vy-
užili ste svoje volebné právo. Vo voľbách do orgánov samosprávy sa 
rozhoduje  o nás, o smerovaní obce, akou cestou chceme ísť a dúfa-
me, že dôveru, ktorú ste nám preukázali, naplno využijeme a bude-
me pokračovať v budovaní a skrášľovaní našej Šoporne. 
 

Dňa 9.11.2022 sa o 17:00 hod. v sále Kultúrneho domu v Šoporni 
konalo ustanovujúce zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Šopor-
ni, na ktorom zložil sľub starosta a novozvolení poslanci Obecného 
zastupiteľstva. Volili sa predsedovia a členovia jednotlivých komisií 
Obecného zastupiteľstva.

Alena Švecová
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Vážme si našu spoločnú kanalizáciu  
a čističku odpadových vôd, lebo  

následky budeme znášať všetci občania
  

 Od apríla sme spustili skúšobnú prevádzku kanalizácie a postupne sa 
začali do nej pripájať aj obyvatelia stredu a dolného konca obce. Neve-
domosťou pripájajúcich sa domácností nám vznikajú  problémy so sa-
motnou prevádzkou kanalizácie. Či už to je úmyselne alebo nevedomky.  
Preto si pripomeňme, čo  patrí a nepatrí do kanalizácie.

Do kanalizácie je možné vypúšťať:
 Splaškovú vodu – je to použitá voda z domácností (z ľudského meta-
bolizmu a iných činností, z kúpeľní a kuchyne), stravovacích zariadení  
a podobne. 

Nie je možné vypúšťať:
 Tu je malá časť predmetov, ktoré v odpadovej vode nemajú čo hľadať a 
to predovšetkým:
•  vatové tyčinky, vlhčené utierky, vložky a plienky, handry, kefky na 

zuby a iné kefy,
�•��rôzne�predmety�z�gumy,�drevené�predmety�a�plastové�predmety,
•��hubky�a�drôtenky�na�umývanie�riadu,�sklo,�kovové�predmety�a�iný�

odpad z kuchyne –zvyšky z jedál a použitý olej,
•��rôzne�chemické�prípravky�a�látky�ničiace�biologické�procesy�čiste-

nia odpadových vôd a  iné toxické látky.

 Počas skúšobnej prevádzky  sme v kanalizácii už objavili prešiváky, teniso-
vé loptičky, handry, kúsky odevov, špongie, detské plienky, vlhčené servít-
ky,  kúsky betónov.  Všetky tieto neželané predmety potom blokujú spät-
né klapky, upchávajú čerpadlá a odtoky  v prečerpávacích staniciach aj  
v samotnej čističke. Ich následné vyčistenie a oprava čerpadiel potom 
zvyšujú náklady na prevádzku kanalizácie. Tieto náklady sa potom musia 
zobraziť do ceny stočného. 
Od 1.1.2023 začína ostrá prevádzka kanalizácie. Keďže obec nemá opráv-

nenie na správu kanalizácie, bude mať nového správcu, ktorý bude rie-
šiť všetky vzniknuté problémy a nedostatky. Takže nás čaká náročný rok, 
plný kontrol celkového stavu kanalizácie. Bude sa preverovať pripojenosť 
domácností na kanalizáciu, pokiaľ nebude domácnosť pripojená na ka-
nalizáciu, bude správca vyžadovať 2 roky spätne doklady o vývoze septi-
kov. Pri zisteniach čiernych pripojení, bude majiteľ nehnuteľnosti riešený  
v priestupkovom konaní. Počas skúšobnej prevádzky  bolo zistené enorm-
né zvýšenie prítoku splaškovej vody do čističky odpadových vôd počas 
dažďov, čo vyvoláva ďalší podnet na kontrolu zvodu dažďových vôd do 
kanalizácie.  Každý vlastník nehnuteľnosti je zo zákona povinný zdržať daž-
ďovú vodu na svojom pozemku, pri zistení porušenia bude každý majiteľ 
niesť právnu zodpovednosť. 

Na záver Vás chceme všetkých vyzvať k zodpovednosti. Vybudovaním 
kanalizácie sme získali určitý komfort. Ak však budeme k nemu pristupo-
vať nezodpovedne, bude aj nový prevádzkovateľ rovnako pristupovať k jej 
správe, čo sa zohľadní v cene stočného, ktoré budeme musieť v konečnom 
dôsledku  zaplatiť všetci.

A tu je zopár fotografií o „našom“ doterajšom nezodpovednom správaní 
sa ku kanalizácii: 

Ing. Martin Gála, prednosta OcÚ

UPOZORNENIE !
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ČARO JESENE
Už tradične sa október  v našej škole spája s výstavou  exponátov 

našich žiakov na tému „Čaro jesene“. Výstavka žiarila všetkými far-
bami jesene. Kreativite sa medze nekládli a žiaci opäť ukázali, akí 
šikovní a tvoriví sú,  ako dokážu pretvoriť aj obyčajnú tekvicu na 
umelecké dielo.  Exponáty hodnotila porota aj verejnosť  v dvoch   
v kategóriách  – jednotlivci a triedy.

Po sčítaní bodov vzišlo nasledujúce hodnotenie:

Víťazom srdečne blahoželáme a všetkým žiakom, ktorí priložili ruku 
k dielu a aspoň na pár dní sfarbili našu školu do jesenných farieb, 
ďakujeme za krásne práce.

M. Kubánová a Ing. Z. Búranová

Hlasovanie verejnosti – jednotlivci
Umiestnenie Názov Autor

1. Bájna labuť Nelka Vašková

2. Olaf Dianka Búranová

3. Kuriatka Ninka Čerňanová

Hlasovanie poroty – jednotlivci
Umiestnenie Názov Autor

1. Bájna labuť Nelka Vašková

2. Jesenná dekorácia Emka Tummová

3. Ježko Jakubko Suchý

Hlasovanie verejnosti– triedy
Umiestnenie Názov Autor

1. Domček na stračej nôžke IV.A

2. Farmár lll.A

3. Halloween v lese Vll.A

Hlasovanie poroty – triedy
Umiestnenie Názov Autor

1. Domček na stračej nôžke IV.A

2. Tekvicový dom lX.A

3. Jesenný obraz MŠ Slniečka

HALLOWEEN
Pred jesennými prázdninami bolo v našej škole strašidelne. Vo 

štvrtok ráno nás hneď pri príchode do budovy školy na chodbách 
privítala výzdoba priestorov v duchu Halloweenu. Ožili kostlivci, kr-
vavé nevesty, pavúčie ženy, tekvičiaci, zombíci, strigy a všakovaké 
strašidlá či postavy z hororov. Napriek tomu sa školou ozýval smiech, 
zábava a radosť, hudba a aj tanec. Veselo bolo aj v učiteľskom kolek-
tíve a v rovnakom duchu sa nieslo aj vyučovanie.  Aj týmto spôso-
bom sme žiakom priblížili zvyky a sviatky, ktoré pre nás nie sú  síce 

tradičné, ale zaujímavé a pútavé. Všetci si odniesli z tohto dňa veľa 
skvelých zážitkov, dobrý pocit a myšlienku, že aj v náročnom období 
si treba nájsť čas na smiech, ktorý tiež pomáha k udržaniu si zdravia 
a pohody . Všetkým, ktorí sa zapojili do súťaže o najkrajšiu výzdobu a 
masku,  ďakujeme a už teraz sa  tešíme na ďalšiu pripravovanú uda-
losť v našej škole.

                                                                                                     žiaci  IX. A a IX. B
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HALLOWEENSKÝ LAMPIÓNOVÝ SPRIEVOD
Dňa 27.10.2022 sa usku-

točnil lampiónový sprievod 
organizovaný našimi šikovný-
mi deviatakmi. Sprievod začal 
pred bránami školy, pokračo-
val  okolo kostola , školského 
ihriska a okolo artézskej stud-
ne sa vrátil ku škole.                                                                                       

V rukách detí i dospelých 
žiarili lampióny pestrých fa-
rieb, tvarov a veľkostí. Najväč-
šiu radosť mali naši najmenší 
žiaci, ktorých okrem množstva 
svetielok potešili aj sladké 
cukríky a teplý čaj. Po prechá-
dzke zahriala žiakov aj rodičov 
veselá hudba našich deviatac-
kých DJ-ov.       

Všetci sme sa dobre zaba-
vili a rozpŕchli sa užiť si jesen-
né prázdniny.

V. Horáková, 
B. Machová, IX. B

POPOLUDNIE S LEGOM

HLAS DETÍ JE DÔLEŽITÝ! 

IMATRIKULÁCIE PRVÁKOV

Rozvoj  ušľachtilých vlastností detí je jednou zo základných 
poslaní školy. To, že aj žiaci našej školy disponujú kreativitou  
a fantáziou nám ukázali 21.11. 2022 pri aktivite  " Popoludnie  
s Legom ". Príjemným konštatovaním je skutočnosť, že stavebni-
ca Lego spája malých  veľkých, o čom svedčia aj fotografie.     

                                                                  
Mgr.  Silvia  Jacková

Detstvo bez násilia by malo byť pre každé dieťa samozrejmo-
sťou, nie šťastnou náhodou. Aj my si uvedomujeme, že hlas detí 
je dôležitý, preto sme sa stali súčasťou tohtoročnej BUBNOVAČKY. 
Aj v našej škole zaznelo v piatok 18.11.2022 o 10:00 hod. bubno-
vanie, ktoré symbolizuje hlas týraných detí, ktoré by malo okolie 
počuť, vnímať, a ktorým by sme mali poskytnúť pomocnú ruku. 
Hlasným bubnovaním sme na seba upozornili. Náš cieľ sme vypl-
nili do poslednej bodky a našu snahu bolo počuť už z diaľky. Hlas 
detí je dôležitý a my sme ten svoj poriadne vybubnovali do sveta 
pochodom cez dedinu, aby všetci pochopili, že násilie do života 
detí nepatrí. 

Bubnovaním sme chceli všetkých v ťažkej životnej situácii po-
vzbudiť k tomu, že ich počujeme, vidíme a vnímame. Sme bez-
pečné prostredie. 

Mgr. E. Mordelová, školská psychologička

Už tradične sa začiatkom školského roka konajú v našej škole 
imatrikulácie prváčikov. Inak tomu nebolo ani 6.10.2022, kedy 
si deviataci pripravili pre prvákov niekoľko vedomostných a 
zručnostných  úloh, aby im po ich splnení mohol byť udelený 
hrdý titul „Žiak/žiačka ZŠ s MŠ Šoporňa“. Všetci žiaci 1. ročníka 
boli slávnostne imatrikulovaní.

žiaci   IX.A a IX. B
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Do dejín našej obce sa výrazne zapísal človek, 
ktorý svoj život zasvätil vzdelanosti, kultúre a spo-
ločenskému životu našich ľudí. Mnohé generácie 
si ho pamätajú a pripomínajú ako Pána správcu. 
Hovoríme o pánovi Alexandrovi Grillovi, ktorý 
dlhé roky pôsobil ako učiteľ a neskôr ako správca 
obecnej školy. Podrobne študoval dejiny Šopor-
ne, navštevoval  archívy, múzeá a iné ustanovizne, 
kde zhromažďoval fakty o našej obci. Mal veľkú 
túžbu vydať o týchto udalostiach svoju "Knižočku."

Žiaľ, v polovici minulého storočia nebola aká-
si spoločensky vhodná doba a ani politická vôľa 
tento sen Pána správcu splniť. Až do týchto čias sa 
zachoval strojopis, ktorý čiastočne napĺňa pred-

stavy Pána správcu o zdokumentovaní dávnej 
histórie Šoporne. Vďaka podpore našej obce  
a úsiliu pána Jozefa Búrana, ktorý je autorom 
sprievodného textu a pána Mariana Petráša, 
autora zaujímavých fotografií, sa podarilo tento 
nesplnený sen pána správcu Grilla naplniť. Vy-

chádza útla publikácia s pôvodným textom Pána 
správcu s titulom: KNIŽOČKA PÁNA SPRÁVCU. 
Záujemcovia o históriu Šoporne, naši obyvate-
lia majú možnosť si túto publikáciu preštudovať  
v našej obecnej knižnici, alebo si ju zakúpiť na 
sekretariáte OcÚ za 6 € .

Redakcia ŠN 

KNIŽOČKA  
PÁNA SPRÁVCU

Zmena legislatívy prináša od nového roku aj nové pravidlá pre 
obce a mestá, ktoré v konečnom dôsledku skončia na pleciach ob-
čanov.  Z uvedeného dôvodu sme museli zmeniť aj zber separátov  
a vysporiadať sa s nárastom cien za odpad. Odpad sa stane luxusom.

Múdre hlavy z ministerstva rozhodli, že nebudú ľudia od nového 
roku separovať plasty, tetrapaky a kovy zvlášť, tak ako sme sa nauči-
li, ale budú to dávať do jedného vreca.  Potom to pôjde do triedičky  
a to musí, samozrejme, niekto zaplatiť. „Úžasné riešenie, ďakujeme.“ 
Zároveň zvýšili poplatok za uskladnenie na skládkach, inflácia sa tak-
tiež premietla do ceny a samozrejme aj energie a pohonné hmoty.  
V neposlednom rade cenu za odpad dvojnásobne opäť zvýšila múdra 
legislatíva zavedením triedičky. Komunál preto pôjde do triedičky, až 
odtiaľ môže ísť na skládku. 

Tlakom samosprávy odsunuli účinnosť triedenia komunálu o rok, 
avšak budovanie triedičiek na skládkach taktiež navýšilo cenu odpadu.

Vplyvom tohto všetkého sa navyšuje poplatok na skládkach za 
komunálny odpad dvojnásobne.  V mene všetkých obyvateľov ďa-
kujem „odborníkom za zeleným stolom na ministerstve“.
I napriek tomu sme našli najmenej bolestivé riešenie. Inšpirova-
li sme sa viacerými obcami a mestami, kde to funguje a prinieslo to 
30% úspory nielen obciam, ale aj obyvateľom. Preto prechádzame 
na nový systém odpadu, nebude sa platiť výmer na obyvateľa, ale za 

vývoz smetnej nádoby. Ide o spravodlivejší systém. Pri prepočtoch  
u tých, ktorí riadne separujú, sa poplatok pri vyúčtovaní vôbec nezme-
ní, zostane na úrovni 15 € na obyvateľa v domácnosti. Kto nebude se-
parovať, môže zaplatiť aj 100 € alebo viac.

Ako to bude prebiehať?
Počas mesiaca január prebehne u všetkých domácností, kto-

ré nemajú pohľadávky voči obci, označenie smetných nádob či-
pom. Presné termíny budú včas oznámené. 

Od februára bude zberová spoločnosť  
vyvážať iba začipované smetné nádoby.

Cena vývozu je za 120 litrovú nádobu. Vývoz bude prebiehať pro-
stredníctvom čítačky umiestnenej na zberovom vozidle. Evidencia 
bude automaticky posielaná do programu „ELVIS“ na obec. Na zákla-
de uvedeného bude mať obec presnú evidenciu o počte vývozov ka-
ždej domácnosti. Odpad naviac nebude vyvezený, teda žiadne vrecia 
navyše, žiadne otvorené preplnené nádoby.
Podobne budú označené čipom aj nádoby na bioodpad, avšak tie 
nebudú spoplatnené, pôjde iba o evidenciu vývozu a informáciu  
o separovaní. Od januára pristupujeme aj na zvoz kuchynského od-
padu (varená strava) z domácností.

Ako ušetriť?
Vykladajte iba naplnenú smetnú nádobu. Pri riadnom separovaní 

nebude smetná nádoba naplnená každý zvoz, nebude ju potrebné vysy-
pať a tak nebude zaúčtovaná. Zároveň si dajme záležať, zatlačme odpad  
v nádobe, vojde sa ho viac.  Výmer pôjde na každú domácnosť na rok 
2023 nasledovne : 26 vývozov x 3.30 €, čo je 85,80 €, v dvoch výme-
roch 42,90 €. U domácností do dvoch členov je to 13 vývozov x 3,30 
€, spolu 42,90 €, taktiež v dvoch splátkach po 21,45 €. Následne v 
januári prebehne vyúčtovanie skutočného počtu vývozov, preplatok 
sa odráta od nového výmeru na nasledujúci rok. 
Cena za vývoz nádoby bola určená na základe nákladov za smeti za 
rok 2021 a v každom roku bude podľa množstva odpadu prehodno-
covaná. 
Nakoľko separujeme všetky zložky, teda papier, sklo, plasty, tetrapa-

Biologický�odpad�– využiteľný kompostovaním 

Papier – dobre recyklovateľný 

Plasty – dobre recyklovateľné

Sklo – dobre recyklovateľné

Textil – recyklovateľné v minimálnej miere

Kovy – dobre recyklovateľné

Anorganický�odpad�– dobre recyklovateľný

Tetrapaky – dobre recyklovateľné

Nebezpečný odpad – recyklovateľné v obmedzenej miere

Zmesový odpad – nerecyklovateľný

Nový rok prináša zmeny aj v poplatkoch za smeti.  
Zavádzame spravodlivejší zber a poplatok za vývoz odpadu.
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 Energetická�kríza�neobišla�ani�Šoporňu
Zdražovanie a nárast cien energií dnes nepociťujú iba ľudia, ale ener-

getická kríza sa veľmi dotýka aj firiem, prevádzok a v neposlednom rade 
aj miest a obcí. Stúpajú náklady na všetko, ale platy zostávajú rovnaké. 
Preto tak ako každý z nás musí šetriť v rodinnom rozpočte, dobre zvážiť, 
čo si kúpi, čo je priorita, tak je to aj na obci. 
Nakoľko je energetická nestabilita, nepodarilo sa nám vysúťažiť plyn, 
preto platíme trhové ceny, čo je nárast 2,5 násobok. Elektrinu máme za-
zmluvnenú do mája 2023, avšak i tu je nárast o 30 percent na základe 
rozhodnutia regulačného úradu. 
Zároveň vládnymi návrhmi prišla obec v rozpočte na budúci rok o tristo-
tisíc eur. Uvedené bolo potrebné zapracovať nielen do rozpočtu na rok 
2023, ale aj do úsporných opatrení. 
Mali sme dve možnosti. Buď kompenzovať výpadok príjmov rapídnym 
zvýšením daní, smetí, poplatkov, alebo šetriť. Nebolo to ľahké rozhodo-
vanie, ale aj s poukazom na to, že sa všetko zvyšuje a ľudia majú dosť 
iných výdavkov, vybrali sme si druhú možnosť. Hľadali sme úsporné opa-
trenia. Schovať sa za to, že teraz po voľbách sa môže zvyšovať, ľudia za-
budnú, je alibistické. Preto sme obmedzili do marca všetky aktivity, ktoré 
prinesú najväčšiu úsporu. Obmedzili sme prevádzku budov, kde sa kúri 
plynom v gamatkách. Týka sa to budovy obecného úradu, športového 
klubu, klubu dôchodcov, hasičskej zbrojnice. V týchto budovách sa tem-
peruje, plyn ide na minimum. Stretávanie v budovách nie je zakázané, 
avšak treba sa pripraviť na chladnejšie prostredie. Obecný úrad pracuje 
formou klientského centra vo vestibule, kde je úsporné kúrenie s využi-
tým sálavého tepla. Počas sviatkov bude v obmedzenom režime. Zrušili 
sa tri pracovné miesta. Taktiež v rámci úspor sa redukuje verejné osvetle-
nie na hlavných uliciach. Nadstavil sa spravodlivejší výber smetí, kde sa 
bude platiť za vývoz smetnej nádoby za domácnosť a nie na obyvateľa. 
Po prepočte ten, kto bude riadne separovať, zaplatí tak ako doteraz. Dá 
sa šetriť aj viac, ale hľadajú sa možnosti, ktoré sú finančne nenáročné  
a nezasiahnu rozpočty obyvateľov.
Vianočné osvetlenie bude stáť obec 300 eur, čo nie je veľká položka, preto 
sme ho nechali. Výmena obyčajných žiaroviek za ledky sa rieši postupne. 
Niektorým sa to nemusí páčiť, ale radšej sa na niektorých činnostiach ob-
medzíme, ako by mal byť dopad zvýšenia daní na všetkých obyvateľov, 
prípadne rušenie kultúrnych akcií. No ak túto možnosť poslanci navrhnú, 
ak budú chcieť zvýšiť dane, ak s tým ľudia súhlasia, aby sme mohli preku-
rovať, je to na nich. Treba vedieť prijať aj nepopulárne opatrenia a nielen 
to, čo chce pár nespokojných.  
K šetreniu musela pristúpiť aj škola, obmedzila sa činnosť v telocvični 

a vypli sa interaktívne tabule. Radšej tri mesiace šetrenia, ako mať deti 
doma a učiť dištančne. Potom by museli zostať doma aj rodičia, prišli by 
o prácu, ale to nie je riešenie.
Prioritou dnešných dní je fungovanie riadneho vyučovania, zabezpeče-
nie nevyhnutných vecí pre obyvateľov. Jar ukáže, ako sa všetko stabilizo-
valo a ako sme dopadli s energiami.  S majiteľom budovy klubu dôchod-
cov prebiehajú rokovania za účelom zlegitimizovania stavu, nakoľko 
obec nemôže investovať do cudzieho majetku. Aj tu verím, že sa nájde 
riešenie v prospech Šoporne. 

     Mgr. Adrián Macho, starosta obce 

ky, bioodpad, kuchynský odpad (varená strava), oleje, elektroniku, 
nemá nám čo zapáchať v smetnej nádobe. Iba ak nebudeme separo-
vať. Zároveň separovaním minimalizujeme komunálny odpad.

Pri správnom prístupe k odpadu môže domácnosť dospieť  
k značnej úspore. Napr. štvorčlenná domácnosť riadnym separova-
ním využije iba dve tretiny vývozov a tak dosiahne rovnakú cenu ako 
doteraz. Rovnako dvojčlenná domácnosť, ak vyloží smetnú nádobu 
raz mesačne, respektíve menej. 
Zároveň novým rokom sa vedie evidencia odpadu aj na zbernom 
dvore. Každá domácnosť dostane pri prvom vývoze na zberný dvor 
evidenčnú kartičku priradenú k súpisnému číslu domácnosti, kto-
rou sa bude evidovať vyvezený odpad na príslušnú domácnosť. 
Odpad na zberný dvor môže priniesť iba obyvateľ obce, ktorý sa 
preukáže evidenčnou kartičkou a príslušným dokladom totožnos-
ti. Cena jednej tony odpadu na každú domácnosť bude znížená  
o 50%, pokiaľ domácnosť nemá voči obci pohľadávky. Bližšie infor-
mácie a vysvetlenia dostanete na obecnom úrade, na internetovej  
a FB stránke obce a samozrejme aj od zamestnancov, ktorí budú či-
povať nádoby.      
 

Mgr. Adrián Macho, starosta obce 
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 15. október patril  tento rok našim občanom, ktorí v roku 2022 
oslávili alebo oslávia svoje krásne životné jubileum 70 rokov života. 
V tento deň sa konalo v sále Kultúrneho domu v Šoporni príjem-
né posedenie, ktoré sa nieslo v znamení dobrej nálady a príjemnej 
hudby. Sme radi, že sa nám podarilo spoločne stretnúť a že väčšina 
oslávencov prijala pozvanie na stretnutie, a tak si mohli so svojimi 
rovesníkmi zaspomínať na školské časy a mladosť pri dobrej veče-
ri.  Našim oslávencom večer spríjemňovala hudobná skupina Važina, 
ktorá zanôtila množstvo piesní.  Každý jubilant dostal  na pamiatku 

malú pozornosť a kvet. Veríme, že na tento večer budú mať všetci 
prítomní príjemné spomienky. Jubilantom, ktorí sa dostaviť nemoh-
li, bol tradičný darček s osobným venovaním doručený dodatočne 
domov. V mene  Obecného úradu v Šoporni Vám k Vášmu sviatku 
želáme ešte raz z celého srdca všetko len to najlepšie, hlavne veľa 
zdravia a šťastia. V pokoji si užívajte život v kruhu svojich najbližších. 

Michala Špániková

 Október nám pripomína jednu z najvzácnejších cností, ktorá 
môže byť zrodená v duši človeka. Je ňou úcta k starším. Úcta k tým, 
ktorí tvrdo pracovali, aby sa nám žilo lepšie. Pri príležitosti „Mesiaca 
úcty k starším“ sa konalo dňa 15. októbra 2022 podujatie, ktoré bolo 
venované našim starším občanom obce. Stretnutie sa uskutočnilo v 
sále kultúrneho domu.  Tí, ktorí prišli, si mohli zanôtiť s Pavlom La-
tákom a sestrami Bacmaňákovými, ktorí sa postarali o program aj 
o zábavu. Celé podujatie sa nieslo v dobrej nálade. Na konci celého 

podujatia čakala na všetkých zúčastnených malá pozornosť. Pevne 
veríme, že sa občanom vystúpenie páčilo, že mali príjemný kultúrny 
zážitok a že sa opäť o rok stretneme na niektorom z množstva pripra-
vovaných podujatí. Ďakujeme a želáme Vám hlavne pevné zdravie, 
veselú myseľ, veľa spriaznených blízkych priateľov a ešte veľa aktív-
nych rokov v kultúrno-spoločenskom živote.

Veronika Plešová

STRETNUTIE 70-ROČNÝCH JUBILANTOV

OKTÓBER – MESIAC ÚCTY K STARŠÍM
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 Tretí štvrťrok je za nami a keď sa obzrieme na našu činnosť  
v klube dôchodcov, môžeme byť celkom spokojní. Podarilo sa nám 
uskutočniť akcie, ktoré sme si naplánovali, okrem jednej. Nepodari-
lo sa nám uskutočniť kúpanie vo Veľkom Mederi,  pre malý záujem 
našich členov. K vydareným akciám patril zájazd do Stupavy na „Deň 
zelá“ a hlavne štvrťročné posedenie, ktoré sa uskutočnilo 7. októbra. 
O spríjemnenie posedenia sa postarala „Šopornianska lipka“. Svojím 
pásmom “Vinobranie“ pobavila všetkých prítomných, medzi ktorými 
nechýbal ani náš pán starosta so svojimi priateľmi. Úspešne sme na-
štartovali aj stretávanie v rámci „kreatívnej stredy“, kedy si môžeme 
zašportovať, zahrať stolný tenis a hlavne v kreatívnej časti vytvárať 
zaujímavé práce. 
Nemôžeme v príspevku zabudnúť na členov KD, ktorí nás v tomto 
štvrťroku opustili. V tomto štvrťroku nás náhle a nečakane opusti-

li naši dvaja členovia – pán Alexander Meleg a pani Helenka Kolá-
riková. V mene KD vyslovujem obidvom rodinám úprimnú sústrasť  
a ubezpečenie, že na nich budeme s láskou a úctou spomínať. 
V mesiaci december nás ešte čakajú Vianočné trhy, na ktoré si pripra-
vili naše dievčatá svojimi šikovnými rukami a umom rôzne kreatív-
ne výrobky. Ďalej je to Vianočný koncert v kostole, kde vystúpi naša 
Šopornianska lipka a Silvestrovské posedenie, ktoré sa uskutoční  
30. decembra 2022, na ktoré pozývame všetkých našich členov.
Vážení členovia klubu dôchodcov! Dovoľte mi v mene výboru KD 
popriať Vám, Vašim rodinám a známym krásne prežitie vianočných 
sviatkov a do nového roka želanie pevného zdravia, šťastia, lásky  
a pohody v kruhu rodiny a priateľov. 

                                                                                        predseda KD  Miroslav Kovaľ

 Mikuláš prišiel aj k nám! Čakali sme poslušne a s radosťou celý 
rok na jeho príchod.V sobotu 10. decembra zavítal v koči na Rajčuru 
spolu s anjelom a čertom. Rozdával radosť, úsmev a darčeky všet-
kým deťom, ktoré ho prišli privítať. Trošku sme sa aj čerta báli, ale 
anjelik nás všetkých ochránil a potešil. Pri čakaní sme si dali teplý čaj 
a varené vínko. Rozžiarené a šťastné očká detí boli darčekom pre nás 
dospelých. Súčasťou príjemného sobotného dňa boli Vianočné trhy, 
aby atmosféra blížiacich sa Vianoc nás všetkých naplnila.  

Mgr. Miroslava Baranová

ZO ŽIVOTA NÁŠHO KLUBU DÔCHODCOV 

MIKULÁŠ
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 9. až 11. septembra 2022 sa konal 26. medzinárodný Festival pa-
ličkovanej čipky v Lepoglave v Chorvátsku. Šoporniansku paličkovanú 
čipku reprezentovali Anka Kubalová a Alenka Tabačková. Slovensko 
reprezentovali čipkárky až z 11-tich regiónov. Na festivale  sa zúčast-
nili čipkárky z rôznych krajín, napríklad z  Belgicka, Francúzska, Slo-
vinska, Malty, Maďarska, Poľska, Bosny a Hercegoviny. Slávnostné 
otvorenie bolo v piatok, za účasti aj nášho konzula, kde nás všetkých 
srdečne privítali a otvorili festival. Okrem vystavenej čipky sprevádzal 
festival aj bohatý program, ako sú ľudové tance a spevy z okolitých 
miest. Vystúpila tu aj slovenská skupina Mladosť z Banskej Bystrice,  
s ktorou sme si zaspievali pieseň „Chodila dievčina po hore plačúci“. 
Na festivale sa varili slovenské jedlá, ako pirohy a bryndzové halušky.  
V nedeľu bola odslúžená svätá omša za paličkárky. Šopornianska čip-
ka bola spestrením, práve pre jej farebnosť. 

Ďakujeme, že sme sa mohli na Festivale zúčastniť a rady budeme 
našu krajinu a šoporniansku čipku prezentovať aj v budúcnosti. 

Anka Kubalová

Základná organizácia Slovenského zväzu chovateľov  
v tomto roku usporiadala v poradí už VI. Miestnu vý-
stavu hydiny, králikov, holubov spojenú s expozíciou 
exotického vtáctva a iných, ktorá sa konala v dňoch 
10.09.2022 – 11.09.2022 v priestoroch Základnej školy  
s materskou školou v Šoporni tak, ako aj po minulé roky.   
V tomto roku sa nám podarilo navýšiť počet vy-
stavovaných zvierat  aj vystavovateľov. Našu ZO 
SZCH Sereď 1 reprezentovalo 22 chovateľov,  
z toho 3 mladí chovatelia. Zvyšok chovateľov bol  
z okresov Bratislava, Galanta, Hlohovec, Levice,  Pieš-
ťany, Senec, Šaľa, Trnava. Vystavených bolo 36 králi-
kov, 164 holubov, 102 ks hrabavej hydiny, 21 ks vod-
nej hydiny a 40 ks exotického vtáctva. Na tejto výstave vystavované 
zvieratá posudzovali delegovaní posudzovatelia SZCH, ktorí najlep-
ším zvieratám podľa bodového ohodnotenia udelili za ich kvalitu 
vecné ceny. Vecné ceny - trofeje venovali starosta obce Šoporňa, 
Oblastný výbor Trnavského regiónu a ZO SZCH Sereď 1. Na uspori-
adanie takýchto výstav je potrebné získať aj finančné zdroje, za čo 
ďakujeme  mestu Sereď ako aj obciam Šoporňa a Pata, ktoré pod-
porujú našu organizáciu dotáciou z rozpočtu  mesta a obcí, sme im 
vďační a s ich podporou môžeme pre verejnosť usporiadať výstavy 
zvierat. Vidíme, že organizovanie výstav v našom okolí má vplyv na 
narastajúci počet chovateľov. Sme radi, ak do našich radov pribúdajú 
noví chovatelia, ktorí sa aktívne zúčastňujú chovateľských výstav  
a takto reprezentujú našu ZO SZCH Sereď 1 . Pre návštevníkov sme 
si pripravili  tombolu  so zaujímavými cenami, ktoré venovali rôzni 
sponzori, aby podporili jej predajom našu základnú organizáciu,  
pretože  každý lístok bol výherný.  Výstavné klietky a všetko vybave-
nie na usporiadanie výstav sme nadobudli z uvedených príspevkov. 
Aj tento rok si návštevníci mali možnosť zakúpiť z vystavovaných 
zvierat  zvieratká do svojich chovov. Vstupné bolo na báze dobro-
voľného príspevku na podporu našej organizácie. Výťažok z tomboly  
a vstupného bude slúžiť na rozvoj našej ZO SZCH Sereď 1. Touto 
cestou by sme sa chceli poďakovať všetkým  vystavovateľom, po-
sudzovateľom,  návštevníkom, ktorí akýmkoľvek spôsobom prispeli 

na našom podujatí či už finančnou pomocou , fyzickou  pomocou 
alebo nám dali najavo, že naša práca nebola zbytoč-
ná a priniesla im príjemné zážitky z našej výstavy. 
Veríme, že aj na  budúci rok sa nám podarí uspori-
adať ďalšie výstavy a hlavne zvýšiť záujem občanov 
o chovateľstvo a prezentovať svoje zvieratá na vý-
stavách. Taktiež sa naši chovatelia  zúčastnili na vý-
stavách, napr. Miestna výstava v Horných Salibách, 
Oblastná výstava Bánov, Oblastná výstava Ivanka 
pri Nitre, Miestna výstava Veľké Kostoľany, Oblast-
ná výstava Hodonín, Oblastná výstava v Leviciach  
a v neposlednom rade aj na Celoštátnej výstave  
v Nitre, kde traja naši členovia získali titul Šampión 

Slovenskej republiky a Majster Slovenskej republiky a to mladý cho-
vateľ za kohúta Australorpka čierna, Ján Šmátrala za kohúta Rodaj-
lendku a Ing. Ladislav Marik za Francúzskeho barana. Čo je veľká česť 
za ich dosiahnuté výsledky v chove.  

    za výbor ZO SZCH Sereď 1, Ján šmátrala

FESTIVAL PALIČKOVANEJ ČIPKY V CHORVÁTSKU

I. MIESTNA VÝSTAVA ZO SZCH SEREĎ 1
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Pri spracúvaní rodinnej histórie som sa bližšie zoznámila, prostredníc-
tvom jeho dcéry Darinky, so životom môjho rodáka a príbuzného Rudol-
fa Haleša ml.
Narodil sa v Šoporni v roku 1942 do rodiny učiteľa Rudolfa Haleša star-
šieho (1914–1994) ako najstarší syn. Jeho mama Jozefina pochádzala zo 
Sokolovej rodiny, bola dcérou Antona Sokola a zomrela ako 37 ročná, keď 
Rudolfovi bolo 21 rokov a starostlivosť o dvoch mladších súrodencov pri-
padla na otca a syna Rudolfa. 
Vyrastal v rodine, v ktorej otec, sám veľký a nadšený športovec, viedol 
svoje tri deti k všestrannej láske k športu. Už odmalička, pod vedením 
svojho otca, hrával aj spolu s bratom Bohušom snáď všetky druhy špor-
tov – od futbalu, basketbalu, hádzanej až po stolný tenis. V pamäti na-
vždy ostanú jeho spomienky na časy, keď im ešte ako malým chlapcom 
otec postavil šopu s ping-pongovým stolom, na ktorom hrali denne po-
čas všetkých voľných chvíľ ping-pong. Nebol to pre nich iba tréning, ale 
súčasne vášeň a zábava. Športové základy, ktoré takto získali, neostali 
bez výsledkov. Rudolf spolu s Bohušom najskôr ako detskí, potom do-
rasteneckí a napokon už aj ako dospelí muži hrali ping-pong súťažne, na 
úrovniach okresu a potom kraja a v niektorých prípadoch reprezentovali 
aj v  medzinárodných súťažiach. 
Na základnú školu chodil v rodnej  Šoporni a v štúdiu pokračoval na Je-
denásťročnej škole v Seredi, ktorú ukončil maturitnou skúškou v r. 1960. 
Pri voľbe svojho budúceho povolania šiel v otcových šľapajách, keď si zvolil 
profesiu učiteľa. Vysokoškolské štúdium absolvoval na vtedajšom Pedago-
gickom inštitúte v Trnave v r. 1964, s aprobáciou slovenčina a ruština.
Z tohto obdobia si spomínam na dlhé rozhovory o predstaviteľoch našej 
literatúry, ktoré sme viedli na mládežníckom stanovaní, poriadanom Klu-
bom vysokoškolákov a stredoškolákov  v Šoporni, pri zrode ktorého stál 
Alexander Grill - nestor šopornianskej inteligencie.  
Po skončení vojenčiny, ktorú absolvoval v česko-budejovickom kraji, sa 
zamestnal ako učiteľ v Trnave na Odbornom učilišti. 
Rudolf sa aj v Trnave venoval športu a zvlášť ping-pongu a z tohto ob-
dobia v druhej polovici šesťdesiatych rokov rád spomínal na zlaté časy 
trnavského futbalu, keď ako fanúšik chodil na všetky slávne zápasy „Bí-

lých andelov“, ako sa hovorilo trnavských futbalistom v tom čase pod 
vedením legendárneho trénera Antona Malatinského. 
V sedemdesiatych rokoch, po sobáši s Darinou, rodenou Belákovou, za-
kotvil v krásnom malebnom kraji na Kysuciach. V Čadci si našiel zamest-
nanie ako učiteľ ruštiny a slovenčiny na Základnej škole na Revolučnej 
ulici (neskôr Rázusovej ulici), kde od r. 1974 učil až do dôchodku. Popri 
tom učil krátko na vedľajší úväzok aj na Gymnáziu v Turzovke. Vo svojom 
vzdelávaní ďalej pokračoval vypracovaním rigoróznej práce, absolvova-
ním rigorózneho konania a úspešnou atestačnou skúškou.
Na začiatku osemdesiatych rokov, aj vďaka svojej znalosti ruštiny, praco-
val v čase prázdnin ako sprievodca cestovného ruchu v cestovnej kan-
celárii Tatratour. Týmto spôsobom, ale aj vďaka reprezentácii v športe, 
precestoval prakticky všetky krajiny bývalého východného bloku, od 
vtedajšej NDR po vtedajší Sovietsky zväz.
Ako nadšenec ping-pongu sa podieľal na rozvoji tohto športu v Čad-
ci a na Kysuciach, keď práve v tomto období, v sedemdesiatych rokov, 
vznikal aj jeho pričinením stolnotenisový klub Čadca. V sedemdesiatych 
a osemdesiatych rokoch pôsobil nielen ako hráč klubu, ale aj ako ved-
úci stolnotenisového krúžku v Čadci, v ktorom vychoval veľa mladých 
talentov. Aj jeho zásluhou dosiahol ping-pong v Čadci napokon vysokú 
úroveň a v dnešných dňoch sú hráči Čadce reprezentantmi Slovenska na 
Majstrovstvách Európy a v Medzinárodnej super lige. 
Zároveň v neskoršom veku pôsobil aj ako rozhodca slovenského stolno-
tenisového zväzu, a to aj pri medzinárodných podujatiach. 
Do dôchodku odišiel v r. 2003, ale aj ako dôchodca písal ako športový 
reportér a dopisovateľ do regionálnych novín (Kysucké Noviny a Kysuce) 
články o podujatiach a turnajoch v stolnom tenise, pretože  stolný tenis 
bola jeho celoživotná láska. 
Rudolf  Haleš mladší svoju životnú púť ukončil  9. 7. 2019, no žiť zostáva v 
spomienkach manželky, svojich troch detí a vnučky Miriam a tých, čo ho 
dobre poznali, mali ho radi a rozumeli si s ním.

 Doc. RNDr. Ružena Čižmáriková, CSc, 

NAŠI RODÁCI
RUDOLF HALEŠ (1942-2019)

 Z činnosti SZZP v Šoporni
Členovia SZZP sa aj v druhom polroku 2022 zúčastňovali mno-

hých akcií. Najzaujímavejšia bola púť na Skalné sanktuárium Božieho 
milosrdenstva Ladce na hore Butkov. Táto púť bola zavŕšená svätou 
omšou. Zúčastnilo sa jej 52 členov SZZP a Klubu dôchodcov. V tento 

deň sme boli aj v Rajeckej Lesnej, kde je pohyblivý betlehem. 

V septembri sme boli v Stupave na Dni zelá. Pre členov SZZP Šo-
porňa organizujeme dňa 9. decembra 2022 posedenie pri stromčeku 
s výročnou členskou schôdzou.

predseda SZZP  Ján Šmátrala 
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Prípravka ŠK už tradične odohrala sezónu v súťaži MO Galanta, kde jej 
konkurovalo 15 družstiev z okolitých dedín. Naše nádeje zastihla generačná 
obmena, keď trénerovi Hipšovi odišlo veľa hráčov do vyššej vekovej kate-
górie. Omladený team postupne zbieral zápasové skúsenosti a do konca je-
sennej časti dokázal súperom nastrieľať 53 súťažných gólov. Hra sa zlepšovala 
od zápasu k zápasu, deti s chuťou a trpezlivosťou vkladali všetky svoje sily 
nielen do zápasov, ale poctivo chodili aj na tréningové jednotky. 

Mladších žiakov aj naďalej trénuje Miroslav Korec, družstvo pôsobí v MO 
Galanta, kde sa počet súťažných družstiev zvýšil na 10. Chalani a baby tvo-
ria spolu dobrú partiu, je vidieť, že ich futbal baví a v tréningovom procese 
nezaháľajú. Trénerovým cieľom nie sú výsledky, ale chce svojich zverencov 
naučiť futbalovému remeslu a vychovať futbalistov aspoň tak dobrých, ako 
bol on sám. To klubu vôbec nevadí, takúto filozofiu schvaľujeme a budeme ju 
presadzovať aj naďalej.

Starší žiaci ŠK Šoporňa odohrali sezónu v okresnej súťaži. Trénerom je už 
tradične Róbert Rajčo. Pred sezónou bolo veľmi horúco, keďže sme nemali 
dostatočný počet detí a spolupráca s FC Pata stroskotala, museli sme zaloviť 
v ďalších kluboch. V ústrety nám vyšli v Pustých Sadoch, kde sme po dohode 
káder úspešne doplnili. Sezóna sa vyvíjala nad očakávania, tréningové jed-
notky boli plne obsadené, Robových zverencov trénovanie veľmi bavilo a do-
kázali to preniesť aj do zápasu. Aj v tejto kategórii presadzujeme filozofiu, že 
nejde o výsledky, ale o ochotu učiť sa a zlepšovať futbalové zručnosti.

Dorast ŠK Šoporňa absolvoval prvýkrát súťažný ročník v 5. lige Stred.  
V súťaži je 16 teamov a hrá sa tu futbal ako remeň. Pri kormidle je Martin Slíž. 
To, že máme skvelý dorast, veľmi dobre vieme. Stretla sa tu partia chalanov, 
ktorí sú naozaj futbalovo veľmi nadaní. Tréningy chalanov bavili, chodili v 
hojnom počte, čo sa odzrkadlilo aj na výkonoch. Tréner im vysvetľoval stá-
le dokola len jednu vec, že poraziť sa v tejto súťaži môžu len oni sami a to 

prístupom k zápasu, ktorý sa začína už v piatok!!! Nie vždy si to zobrali k srdcu 
a niektoré zápasy doslova odflákali. V súťaži im patrí 4. priečka s 3 bodovou 
stratou na 1. miesto. Dúfam, že si to zoberú k srdcu a v jarnej časti to rozbalia 
na 100%.

A – mužstvo ŠK Šoporňa vstúpilo po reorganizácii súťaží do novovytvo-
renej 5. ligy JUH. Ako to už u nás býva zvykom, predsezónne ciele sme si 
nedávali a išli sme od zápasu k zápasu. Letná príprava vyšla super, chalani 
chodili na tréningy v hojnom počte a to sa muselo odzrkadliť. Veľkou škodou 
bolo dlhodobé zranenie Matúša Haberlanda, ale verím, že sa v zimnej prí-
prave vráti do tréningového kolotoča. Sezóna sa vyvíjala perfektne, vyhrali 
sme čo sa dalo a viezli sa na víťaznej vlne. To nás trošku opantalo a prestali 
sme chodiť na tréningy v dostatočnom počte, dôvody mali chalani rôzne a ja 
som to nevedel  zlepšiť. Až prišiel tragikomický zápas s Podhájskou, ktorým 
sme vstúpili do dejín Slovenského futbalu!!! Od tejto chvíle sme sa dostali do 
nevôle delegovaných osôb a v posledných 4 zápasoch nám to dali doslova 
vyžrať. Ale aj taký je dedinský futbal. V zimnej prestávke sa dobre pripraví-
me na zvyšnú časť súťaže a skúsime potrápiť všetkých súperov. Zimujeme na 
peknom 5. mieste a preferujeme domácich hráčov. A tak to bude aj naďalej. 
Šoporňa do toho!!!

Moje poďakovanie patrí sponzorom: Ivanovi Andrášikovi, Milošovi Ru-
tovi, Mariánovi Tomaníkovi, Františkovi Ferencovi, Tomášovi Ferencovi, Sta-
nislavovi Lipovskému, Michalovi Práznovskému, Jaroslavovi Stankovi, Jánovi 
Viskupovi, Tomášovi Gálovi, Miroslavovi Krajčovi a v neposlednom rade sta-
rostovi obce Mgr. Adriánovi Machovi za podporu činnosti klubu, taktiež za-
mestnancom obecného úradu pri zabezpečovaní domácich súťažných stret-
nutí a aj všetkým dobrovoľníkom, ktorí sa podieľajú na činnosti  ŠK Šoporňa. 

S pozdravom predseda ŠK, Mgr. Stanislav Rosypal

ZHODNOTENIE POL SEZÓNY 2022/2023 ŠK ŠOPORŇA 

SPOLOČENSKÁ KRONIKA
Opustili nás:
Katarína Gálová – 82, Pavel Klima – 58, Helena Štrpková – 93, 
Martin Major – 39, Alexander Meleg – 82, Milan Ševčík – 80, Jo-
zef Tománek – 83, Helena Koláriková – 81, Anna Kovačiková 71

Narodili sa: Karolína Dunajcová, Lukáš Ščípa, Filip Fajnor, Mia 
Jašková, Šimon Čierny

Jubilanti 80 – roční: Ana Vesteg, Marta Forrová,

Jubilanti 90 a viac roční: Mária Lulovičová -91, Apolónia 
Šmátralová – 95, Verona Blahová – 92,  Anna Kováčiková – 92, 
Anna Kučková – 92, Zlatica Brestovská – 93, Irena Šoporová – 90,  
Anna Blaho -Ščípová – 93, Mária Holubánská - 91

Zosobášili sa: 
Michal Stanko & Petra Sýkorová Spomienka   25.12.2022 by sa dožila 50 rokov moja 

drahá sestrička Gabika Koricinová, ktorá nás 
náhle opustila (tragicky zahynula) 29.07.1987. 
Drahá Gabi, spomienky na Teba budú mať  
v našich srdciach navždy svoje miesto. Prosím, 
kto ste ju poznali a mali radi, venujte jej  tichú 
spomienku. Ďakujem, že si bola!

s láskou spomína sestra Zuzana s rodinou
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Irena Šoporová  (90)

Verona Blahová  (92)

Anna Kováčiková  (92)

Zlatica Brestovská (93)

Mária Holubanská  (91)

Anna Kučková  (92)

Anna Blaho-Ščipová  (93)

Apolónia Šmátralová  (95)

K životnému jubileu „našej“ Ruženky
Doc. RNDr. Ružena ČIŽMÁRIKOVÁ , rodená Sokolová, sa narodila  

7. novembra 1947 v Šoporni. ZDŠ vychodila v Šoporni , kde ju učiteľ chémie 
nadchol pre tento predmet a podporoval ju aj pre SPŠCH v Banskej Štiavnici. 
V prospech chémie ju to ťahalo aj pre nositeľku Nobelovej ceny za chémiu 
a fyziku Madame Curie Sklodowsku (mali aj spoločný dátum narodenia -  
7. november).

Po maturite pokračovala v štúdiu na PF UK v Bratislave v odbore chémia-
-špecializácia organická chémia. Po promóciách a ukončení magisterského 
štúdia na PF UK pracovala na Katedre teórie liečiv  FF UK. Ďalej na sebe syste-
maticky pracovala  a habilitačnú prácu obhájila v odbore farmaceutická ché-
mia. Veľmi bohatá bola jej celoživotná pedagogická práca a FF jej prirástla k 
srdcu. Prednášala a viedla diplomové práce v slovenskom a anglickom jazyku.

V rokoch 2005-2009 vykonávala funkciu prodekanky a bola členkou riadi-
acich orgánov fakulty. Publikovala okolo 170 pôvodných a odborných prác, 
výsledkom bolo aj 18 patentov. Jej 65 študentov obhájilo diplomové a baka-
lárske práce a 23 študentov diplomové a rigorózne práce. 

Bolo len samozrejmosťou, že táto bohatá činnosť bola ocenená viacerý-
mi vyznamenaniami - Bronzovou a Striebornou medailou FaF UK, Medailou 
Ph.Mr. Vladimíra Žuffu, Weberovou cenou SFS, ocenením Čestný člen Sloven-
skej farmaceutickej spoločnosti, Striebornou medailou prof. Krasneca a Pa-
mätnou medailou F a F UK. Jej manžel je emeritný profesor na FF UK, Čestným 
občanom obce Šoporňa.

Som nesmierne hrdý,  a so mnou aj všetci spolužiaci zo ZDŠ, že pani do-
centka bola našou spolužiačkou. S oboma udržiavame pekný vzájomný vzťah. 
Naposledy to bolo v lete tohto roku, keď sme sa na viacnásobnom plánovaní 
zišli u nich v starorodičovskom dome v Argentíne (časť Šoporne) a pospomí-
nali sme na rýchlo ubehnuté roky.

Ruženka aj v súčasnosti „odpočíva„ - aktívne dáva dohromady generácie 
rodov Šoporne.

Želám jej pri tejto náročnej a zaslúžilej práci mnoho úspechov a najmä 
pevné zdravie jej a celej rodine.

Dr. Antonín Rojka, Šoporňan,  žijúci v Nitre



26.12.  Vianočný koncert v kostole
31.12. Oslavy Silvestra
17.02.  Šoporniansky fašanek
18.02. Poľovnícky ples
08.03.  MDŽ
23.03. Uvítanie do života

PRIPRAVOVANÉ AKCIE
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Január 2023

komunálny odpad  02. a 03.01. 16. a 17. 01. 30. a 31.01.

plasty/tetrapaky/kov 04.01. 

papier 05.01.  

bio – zelený odpad 10.01. 24.01.

Február 2023

komunálny odpad 13. a 14. 02. 27. a 28. 02. 

plasty/tetrapaky/kov 01 02. 

papier 16.02.

bio – zelený odpad 07.02. 21.02.

Marec 2023

komunálny odpad 13. a 14. 03. 27. a 28. 03. 

plasty/tetrapaky/kov 01. 03. 29. 03.

papier 30.03.

bio – zelený odpad 07.03. 21.03.

 

ZVOZ ODPADOV

Zvoz odpadov sa uskutočňuje od 6.00 hodiny. 

ZBERNÝ DVOR
OTVÁRACIE HODINY ZBERNÝ DVOR

                         apríl - október                 november - marec

Pondelok zatvorené zatvorené

Utorok 10.00 – 18.00 hod. 9.00 – 17.00 hod.

Streda 10.00 – 18.00 hod. 9.00 – 17.00 hod.

Štvrtok 10.00 – 18.00 hod. 9.00 – 17.00 hod.

Piatok 10.00 – 18.00 hod. 9.00 – 17.00 hod.

Sobota 10.00 – 18.00 hod. 9.00 – 17.00 hod.

Nedeľa zatvorené   zatvorené

Štátné sviatky – ZATVORENÉ
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Telefónne čísla  obecného úradu Dôležité telefónne čísla
starosta 0908 436 660 Centrálny záchranný systém 112
prednosta 0908 772 932 Polícia 158
sekretariát 0940 633 914 Rýchla zdravotná pomoc 155
matrika 0940 633 916 Hasiči 150
sociálne 0940 633 919 Plynári info linka: 0850 111 363, poruchy: 0850 111 727
dane a poplatky 0940 633 920 Elektrikári info linka: 0850 111 555, poruchy: 0800 111 567
TKO 0940 633 921 Vodári 031 773 7555, 0902 957 814 
stavebné 0940 633 922 Ambulancia všeob. lekára                                               031 7874 234
knižnica 0940 633 923 Ambulancia detského lekára 031 7874 132
poplatky 0940 633 924 Zubná ambulancia 031 7874 128
údržba                                 0940 633 925
vývoz septikov na ČOV Lekáreň 031 5501 204
p. Masaryk 0905 920 996 Fara 031 7874 121
p. Sopúch 0905 413 000 Slovenská pošta 031 7874 125
p. Dubravec 0910 163 074 Správca cintorína  0904 528 462


